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Úvodní slovo 
 

Dobrý den Vážení spoluobčané, 
 
jak již víte dne 21.1.2013 jsem byl zvolen starostou obce Mošnov. To byl 
důsledek odstoupení minulého starosty, který odstoupil s několika 
zastupiteli obce za stejné sdružení. Někteří odstoupili z osobních důvodů a 
někteří ze solidarity. Také odstoupili ti, které jste zvolili jako náhradníky. 
Co je k tomu vedlo, nevím, ale s těmito jsem já, ani nikdo z ostatních 
zastupitelů, nejednal. Musím však vyzvednout dva náhradníky, kteří jsou si 
vědomi odpovědnosti, která jim vznikla tím, že jste je volili ve volbách a 
dali jim svůj hlas. 
Ti se začlenili do zastupitelstva a chtějí se podílet na rozvoji obce. 
 
Chtěl bych však poděkovat za provedenou práci minulému starostovi i 
ostatním zastupitelům, kteří rezignovali na svůj mandát. Zvláště těm, kteří 
sice nejsou již zastupiteli, ale plně spolupracují s OÚ a ostatními 
zastupiteli.  
Jsem si plně vědom odpovědnosti, kterou jsem převzal tím, že jsem byl 
zvolen starostou obce Mošnov. Chtěli bychom s ostatními zastupiteli 
naplnit heslo „blíže k občanům“ a také „uděláme to, co ostatní jen 
slibovali“. Věřím, že se nám to povede za přispění každého občana obce 
Mošnov, protože je to ,,naše obec“.   
 
 

Radomil Bodzsar 
Starosta obce Mošnov 



Zastupitelstvo obce Mošnov 
 

Vážení spoluobčané, 
 
začátkem roku došlo ve vedení obce k personálnímu zemětřesení. Po 
rezignaci starosty Ing. Romana Mácy a tří zastupitelů Libora Kuchaře, Táni 
Papákové a Ing. Dalibora Klosse bylo na mimořádném zastupitelstvu 
konaném 21.1.2013 doplněno zastupitelstvo o dva nové členy (náhradníky 
ze Sdružení nezávislých kandidátů Mošnov), a to paní Moniku Quardovou 
a Ing. Radka Černouška. Novým starostou obce byl zvolen pan Radomil 
Bodzsar a místostarostou Ing. Martin Demel. Po obměně je složení 
zastupitelstva následující: 
 

 Radomil Bodzsar 
 Ing. Radek Černoušek 
 Ing. Martin Demel 
 Aleš Ivánek 
 Bc. Pavel Klečka 
 Boris Pagáč 
 Monika Quardová 

 
Tímto nové vedení obce děkuje dnes už bývalému starostovi Ing. Romanu 
Mácovi a odcházejícím zastupitelům Liboru Kuchaři, Táni Papákové a Ing. 
Daliboru Klossovi za dosavadní práci.  

Není žádným tajemstvím, že názorové rozdíly na směřování obce byly 
mezi bývalým vedením obce a opozicí velmi rozdílné. Stejně tak i způsob 
hospodaření s obecními prostředky, tedy s penězi nás všech občanů obce 
Mošnov. Je nutné si uvědomit, že příjem obce je z velké části tvořen daní 
z nemovitostí, části daní z příjmu fyzických osob, tedy ze mzdy každého 
pracujícího občana, část daní přichází z výběru DPH a v neposlední řadě i 
daněmi z příjmu právnických osob, tedy společností nacházejících se 
převážně v průmyslové zóně. Proto nám nebylo lhostejné, jak se 
s prostředky obce zacházelo. Své názory a připomínky jsme se nebáli 
otevřeně prezentovat, za což jsme byli mnohokrát terčem arogantních 
připomínek (arogance) bývalého starosty. Nemohli jsme rovněž souhlasit 
s běžnou praxí bývalého starosty, že podlimitní zakázky přiděloval bez 
výběrového řízení či oslovení alespoň tří firem na cenovou nabídku. 

Poslední takto zadaná zakázka ve funkčním obdobní pana Mácy je 
prosincové vymalování interiéru kulturního domu za 183.888,- Kč. Z výše 
uvedených důvodů se nové vedení obce rozhodlo nechat udělat forenzní 
audit, který je zaměřen na účelovost a hospodárnost vynakládaných 
prostředků. O výsledku auditu budou občané samozřejmě vyrozuměni. 

Nejčastější otázky spoluobčanů? 
 

1) Proč je zavřený Kahánek, když jste ho koupili? 

Předem je potřeba uvést některá fakta. Bývalé zastupitelstvo (2006-2010) 
mělo vizi scelovat pozemky v centru obce, a proto se rozhodlo koupit tuto 
restauraci a udělat z ní penzion (v přízemí restaurace a v patře pokoje). 
Koupě proběhla schválením zastupitelstva a následným podpisem kupní 
smlouvy v únoru 2009. Kupní cena 3.000.000,- Kč a 250.000,- Kč za 
inventář. V březnu 2009 uložilo zastupitelstvo starostovi zajistit zaměření 
budovy včetně vypracování dokumentace současného stavu, provedení 
komplexního stavebnětechnického průzkumu, radonového průzkumu a 
napojení na inženýrské sítě a dopravní komunikace. 
K stavebnětechnickému průzkumu nikdy nedošlo. Nevědělo se tedy, 
v jakém stavu budova je. I přes tento fakt se začalo s investicemi do 
budovy, aby se restaurace co nejdříve otevřela (výměna zdroje vytápění, 
úpravy rozvody vody, odpadu, nové obklady v kuchyni, nové vybavení 
kuchyně atd.). Starosta takto s tichým souhlasem zastupitelů investoval do 
Kahánka v roce 2009 379 132,- a v roce 2010 dalších 1 305 090,-. Finanční 
výbor na svém zasedání 24.1.2011 provedl sumarizaci nákladů na pořízení 
a opravy restaurace "Kahánek" na celkovou částku 4 934 222,- Kč. 
Následně bylo už současným zastupitelstvem rozhodnuto na jaře 2011 o 
vypsání řádného výběrového řízení na provozovatele restaurace. Byl 
vybrán provozovatel, který měl restauraci cca rok a půl v provozu. Během 
zimy se objevil problém, a to zásadní pro chod restaurace. Objekt nelze 
v zimě vytopit a nízké tržby způsobené malou návštěvností zdaleka 
nepokryjí náklady (rekonstrukcí bylo zrušeno topení pevnými palivy a 
přešlo se na vytápění plynem). Nájemce proto ukončil provoz restaurace ke 
konci srpna 2012, neboť z pochopitelných důvodů chtěl předejít další ztrátě 
ze zimního provozu. Následným rozhodnutím zastupitelů na poradě konané 
v září 2012 bylo rozhodnuto o nutnosti nechat udělat stavebnětechnický 
průzkum, aby se už konečně objektivně zjistilo, v jakém stavu objekt je. 



Stanovisko fy MARPO, která vypracovala zprávu o stavebně technickém 
stavu restaurace Kahánek je takové, že nemovitost je ve velmi špatném až 
havarijním stavu. Stav základů je natolik špatný, že neunesou další patro, 
takže původní představa zastupitelů o penzionu je technicky 
nerealizovatelná. Dle hrubých odhadů Ing. Dalibora Klosse by kompletní 
rekonstrukce přišla obec minimálně na 5 až 8 mil. korun. Co bude 
s restaurací dál? Je jasné, že obec má před sebou jiné, mnohem důležitější 
investice. V současné době jsou dvě možnosti, a to zajistit provozovatele 
alespoň na období jaro-podzim v jakémsi provizoriu nebo budovu poslat 
k zemi i s vědomím vyhozených 5 miliónů. Získání dotace na rekonstrukci 
je v současné době nemožné.  

 

2) Proč není nová autobusová zastávka u Mlýna? 
 
Zastupitelstvo rozhodlo v prosinci 2011 o rekonstrukci autobusových 
zastávek. Byli jsme upozorněni bývalým starostou, že zastávka u Mlýna 
dosud nestojí na obecním pozemku. Zahájil proto jednání s majitelkou 
pozemku o odkupu, ta ovšem po měsících vyjednávání nakonec 
NESOUHLASILA s odkupem a rovněž s umístěním zastávky na svém 
pozemku. Zastupitelé p. Pagáč a Ivánek oslovili pana Demla, majitele 
sousedního pozemku a ten souhlasí s odkupem a s umístěním zastávky. 
Nová zastávka by měla být do léta hotová (pokud nebudou neočekávané 
komplikace). 
 

3) Proč jsou v obci dva druhy zastávek? 
 
Nad podobou nových zastávek se vedla dlouhá diskuze. Zastupitelé vybrali 
z celé škály 2 typy zastávek, nad kterými panovala všeobecná shoda. 
Ovšem ani jeden typ se architektonicky nehodil do celé obce. Pro Malou 
stranu, tedy pro hlavní tah na Ostravu a v návaznosti na moderní 
architekturu letiště se zvolila celoskleněná varianta a pro Velkou stranu 
s převážně vesnickou architekturou kombinace sklo/dřevo. 
 
 
 
 

4) Proč se bude stěhovat obecní úřad? 
 
Zastupitelé (2006-2010) rozhodli o nutnosti rekonstruovat budovu 
obecního úřadu. Pouze za projektovou dokumentaci obec zaplatila 
445.000,-Kč, spolu s dalšími náklady až po stavební povolení bylo 
proinvestováno 511.125,-Kč. Předpokládané náklady na rekonstrukci jsou 
21 mil. Kč. Získat dotaci pro takovouto rekonstrukci je prakticky nemožné, 
což se potvrdilo neúspěšnými žádostmi o dotaci. Navíc, za tyto peníze lze 
bez problémů pořídit zcela novou budovu obecního úřadu. V dubnu 
letošního roku končí stavební povolení na rekonstrukci budovy.  
V září 2012 zastupitelstvo i přes nesouhlas tehdejšího starosty rozhodlo o 
přestěhování obecního úřadu do budovy Infocentra. Důvodů je hned 
několik. Za prvé obec v současné a bohužel ani v dohledné době nebude 
mít bez dotace (které nyní pro tyto účely nejsou vypsány), peníze na nový 
obecní úřad a už vůbec ne na jeho nákladnou rekonstrukci. Za druhé v naší 
obci jsou i imobilní občané a současná budova Infocentra je plně 
bezbariérová zadním vchodem do budovy. Za třetí jsou prostory Infocentra 
pro starostu a dvě pracovnice OÚ dostačující a určitě reprezentativnější než 
současná budova obecního úřadu. 
 

5) Škola a školka 
 
I stav těchto budov je nevyhovující a navíc kapacita školky je dlouhodobě 
nedostatečná. Zastupitelé (2006-2010) rozhodli o nutnosti rekonstruovat 
školu a přistavět školku k budově školy. Pouze za projektovou 
dokumentaci obec zaplatila v roce 2009 2,67 mil. Kč. Předpokládané 
náklady na rekonstrukci a přístavbu jsou 45 mil. Kč, vysoutěžená cena 27 
mil. Kč. Bohužel se ukázalo, že projekt je natolik kapacitně 
naddimenzován, že získat dotaci na tuto rekonstrukci je prakticky nemožné. 
Projekt počítá s 52 dětmi v ZŠ a 50 dětmi v MŠ. Dnes chodí do ZŠ 30 dětí 
a do MŠ by chodilo rovněž 30 dětí, kdyby byla dostatečná kapacita). Přesto 
si bývalý starosta nesoucí plnou odpovědnost za tento projekt vyhradil čas 
do konce roku 2012 na získání potřebné dotace. Tu ovšem nezískal. 
V dubnu 2013 končí stavební povolení. Problematikou školy a školky se 
v současné době intenzivně zabýváme a tento neutěšený stav už řešíme.  
 
 
 
 



6) Popelnice – proč nezůstala paušální platba 500,- Kč/osobu 
 
V roce 2012 Parlament ČR uzákonil změnu zákona o místních poplatcích a 
tím i možnost úpravy obecně závazné vyhlášky týkající se místního 
poplatku za komunální odpad. Stejně jako v předchozích letech je sazba 
poplatku složena ze dvou částí, a to z pevné částky 250,- Kč za osobu a 
částky až do výše 750,- Kč stanovené na základě skutečných nákladů, které 
obec vynaloží na odvoz komunálního odpadu a jeho likvidaci v předchozím 
roce. Maximální celková výše tohoto poplatku tedy může být až 1.000,- Kč 
na osobu za jeden kalendářní rok (dosud to bylo 500,- Kč). Obce jsou 
povinny zjistit skutečné náklady za odpad a vypočítat náklady na jednoho 
poplatníka. Při výpočtu ceny se vždy vychází ze skutečných nákladů 
v předcházejícím roce. Kdyby byl systém placení zachován i pro rok 2013, 
tak by každý občan bez rozdílu věku platil 823,- Kč (250,- + 573,-) a obec 
by i přesto doplácela 81.202,- Kč. 
 
Co dodat závěrem. Do konce volebního období zbývá pouhých 18 měsíců. 
Nové zastupitelstvo má před sebou celou řadu zásadních rozhodnutí (škola, 
školka, Kahánek, obecní úřad, kanalizace, aj.), před kterými nehodláme 
utíkat a zbavovat se odpovědnosti. Doufáme, že výsledky naší práce budou 
hmatatelné a ku prospěchu všech občanů. Nerealizovatelným projektům za 
x miliónů je doufejme navždy konec. Budeme rádi, když k nám přijdete 
vyjádřit svůj názor na zastupitelstvo obce. Na konci jednání bude vždy 
prostor k diskusi občanů se zastupiteli. Vašich názorů a podnětů si vážíme 
a jsme za ně vděčni. Názor každého z Vás je pro nás cennou informací, 
abychom si život v obci Mošnov utvářeli dle Vašich představ. 
 

Zastupitelstvo obce Mošnov 

 
Kulturní komise 

 
Vážení občané, 
 
tak jako v loňském roce i letos bude Kulturní komise buď sama, nebo ve 
spolupráci s ostatními složkami pořádat řadu akcí. Které to budou, se 
dočtete na dalších stránkách tohoto občasníku. Přesto mi dovolte, abych 
vás seznámil s těmi, které se budou konat v nejbližší době. 
 
Jako první proběhne 6.dubna již tradiční soutěž O nejlepší domácí pálenku. 
Srdečně zveme všechny, aby přišli ochutnat kvalitní ovocné destiláty 
našich spoluobčanů a zároveň posoudit, zda degustační komise 
rozhodovala správně. Občerstvení pro všechny občany je samozřejmě 
zajištěno.  
30.dubna ve spolupráci sportovců, hasičů, ale i ostatních nadšenců 
proběhne stavění májky u areálu Kynologického klubu. Vyzýváme k účasti 
všechny, kdo mají chuť a odvahu pomoci. Pivo je zajištěno, ostatní si 
přineste s sebou. 
 
3.května bude u příležitosti osvobození naší obce položena kytice u 
památníku padlých. Zveme všechny občany, kteří chtějí uctít památku těch, 
kdo se přímo zasloužili o konec války v naší obci.  
 

Boris Pagáč 
Předseda kulturní komise 

 



Myslivecké sdružení 
 

Program činností v roce 2013 
 

1) V Měsíci březnu zahájit práce na myslivecké chatě a připravit ji po zimě 
k možnému využití pro veřejnost 
2) V dubnu zahájit údržbu areálu myslivecké chaty a připravit odchovny 
pro chov bažantů a divokých kachen a tyto následně vypustit do volné 
přírody 
3) Druhá polovina června, po dohodě s vedením Mateřské školy a ZŠ 
Mošnov provést besedu a soutěžní zábavné dopoledne s dětmi na téma, 
myslivci a ochrana přírody a zvířat 
4) Červen, dle požadavku OÚ Mošnov přispět k organizaci a společensky 
podpořit slavnosti a ostatní kulturní akce v Mošnově 
5) Prvního listopadu materiálně zabezpečit valnou hromadu Honebního 
společenstva na chatě v Mošnově. 
6) 18. ledna 2014 uskutečnit Myslivecký ples pro veřejnost 
7) Připravit výroční členskou schůzi Mysliveckého sdružení 

 
 
 

SDH Mošnov 
 

Vážení spoluobčané, 
 
v loňském roce proběhla největší rekonstrukce naší hasičské zbrojnice za 
posledních třicet let. Na jaře minulého roku bylo provedeno hubení škůdců 
v dřevěných krovech požární zbrojnice a to velmi účinným systémem 
Thermo sanace. V měsíci říjnu byly vystěhovány všechny zbývající 
prostory hasičárny do skladu naproti. Před rekonstrukcí interiéru jsme 
demontovali celé ústřední topení a všechny zdi  oškrábali od starých nátěrů. 
Tuto práci stejně jako práce, na které nebylo potřeba odborných firem 
prováděli členové sami v rámci svého volného času. V celém interiéru jsou 
teď nové omítky, zateplený strop v garáži a ve schůzovní místnosti. Rovněž 
máme v garáži kvalitní litou podlahu,osazena jsou nová svítidla a celý 
interiér je vymalován. Jak jste si jistě všimli, zvenku je udělán barevný 
nástřik celé zbrojnice a rovněž se podařilo provést zateplení severní stěny. 

Je vidět, že se udělal opravdu velký kus práce a velké poděkování patří 
všem, kteří nelitovali času ve svém osobním volnu. 
 
Myslíme si, že hasičárna je nyní ve velmi dobrém stavu a řadu let nebude 
třeba vážnějších oprav. 
 
V letošním roce nás čeká ještě nátěr vrat a oprava okapů a rovněž bychom 
se rádi dočkali nového povrchu ve vjezdu do hasičárny. 
 
Nyní dovolte nastínit, co čeká Sbor dobrovolných hasičů v letošním roce. 
Letos uběhne 130 let od založení našeho sboru a k tomuto výročí se bude 
konat slavnostní schůze.  
 
V měsíci dubnu proběhne v obci sběr železného šrotu. 
První červnový den, který připadne na sobotu, se uskuteční druhý ročník 
pohárové noční soutěže na fotbalovém hřišti. Společně s touto soutěží se 
stejně jako loni bude konat taneční zábava a kácení máje. 
Na samotný závěr prázdnin, konkrétně  24.8. , uspořádáme další ročník 
denní soutěže v požárním útoku, která i letos bude zahrnuta do 
Moravskoslezské ligy. 
Na přelomu léta a podzimu se vydáme do jižnější části naší krásné vlasti 
kde se tradičně vydáme ochutnat čerstvou sklizeň bobulí v podobě ať už 
burčáku nebo vína. Rovněž letos proběhne tradiční opékání berana. 
 
Samozřejmostí jsou pravidelná teoretická i praktická školení výjezdové 
jednotky, tréninky a řada soutěží družstva mužů. 
 
Mimo hasičských akcí se chceme podílet i na organizaci akcí pořádaných 
kulturní komisí obce nebo přímo Obecním úřadem, jako jsou například Hry 
bez venkovských hranic, Soutěž o nejlepší domácí pálenku, Gulášfest a 
další z mnoha akcí, na které se můžete v letošním roce těšit.  
 

Výbor SDH 



 
ZŠ a MŠ Mošnov 

 
Co je ve škole nového? 

 
Už máme za sebou jeden měsíc druhého pololetí a naši žáci začali opět 
usilovně pracovat na plné obrátky. Poslední den v lednu dostali svá 
pololetní vysvědčení. Pro většinu z nich byla tato školní zpráva potěšující a 
pro naše prvňáčky zážitkem novým a netrpělivě očekávaným.  U všech to 
dopadlo výborně a byli za svou půlroční snahu spravedlivě oceněni. 
Zároveň jsme se v tento den rozloučili s paní učitelkou Kozlovou i 
Stachovičovou a děti jim předaly svá přáníčka i drobné dárky se slovy díků. 
Nově naše řady posílily paní učitelky Křepelková  
a Mutinová, které si zvykají na nový pracovní režim, děti i kolegyně. 
Doufám, že se jim u nás ve škole bude líbit a že se nám podaří vytvořit jim 
společně příjemné podmínky pro práci.  
V únoru proběhl netradiční zápis do první třídy a výkony našich budoucích 
prvňáčků byly obdivuhodné. Zapisovat nové děti do školky budeme na 
začátku června. 
Také se chystáme realizovat některé akce, které doplní výuku ve druhém 
pololetí a zpříjemní dětem školní práci. Dále budeme pokračovat 
v preventivním programu, který pro nás z projektu EU peníze do škol 
připravuje občanské sdružení FAUST. Chystáme se v dubnu oslavit Den 
Země v areálu ČSOP Blahutovice, kde děti prožijí dva dny zaměřené na 
ekologii a environmentální výchovu.  
Společně se školkou jsme uskutečnili návštěvu 3D kina v Ostravě a také 
nás čeká společný výlet na zámek v Kuníně. 
Ve spolupráci s Klubem rodičů připravujeme Den rodiny, výlet do ZOO a 
další akce pro děti, rodiče 
 i veřejnost.  
 

TERMÍN AKCÍ KONANÝCH V OBCI MOŠNOV 
V ROCE 2013 

 
 

23.02.2013 Maškarní ples pro dospělé - ZŠ 
02.03.2013 Dětský maškarní ples - TJ 
13.04.2013 Pochod broučků - TJ 
30.04.2013 Slet čarodějnic - TJ 

 Stavění máje – kult. komise 
06.04.2013 Soutěž o nejlepší pálenku – kult. 

komise 
03.05.2013 Výročí osvobození obce – položení 

kytice  
květen 2013 Smažení vaječiny – Klub důchodců 
květen 2013 Sportovní víkend mládeže - TJ 
01.06.2013 Kácení máje – kult. komise 
01.06.2013 Noční soutěž, zábava - SDH 
08.06.2013 Hry bez venkovských hranic 

 Předpouťová zábava 
20.07.2013 Tradiční fotbal – svobodní x ženatí 
21.07.2013 Mošnovská pouť 
24.08.2013 Soutěž v požárním útoku - SDH 
srpen 2013 Opékání špekáčků – Klub důchodců 
14.09.2013 Gulášfest – kult. komise 
září 2013 Benjamínský turnaj 
21. – 22.9.  DEN NATO 
05.10.2013 Výšlap - TJ 
říjen 2013 Výstava ovoce – Klub důchodců 
29.11.2013 Mikuláš- TJ 
14.12.2013 Vánoční koncert – kult. komise 
28.12.2013  Zimní výšlap - TJ 

 



Klub důchodců 
 
7.12.2012 proběhlo v prostorách restaurace Kahánek ukončení roku, které 
bylo spojeno s oslavou 45 výročí založení klubu. Při této příležitosti byli 
odměněni bývali dlouholetí členové výboru. Této akce se zúčastnili i naši 
přátelé z družební vesnice Drážkovce. Všichni jsme se příjemně bavili při 
tanci a bohatém občerstvení. 
 
2.2.2013 se uskutečnil tradiční bál. Nálada byla výborná, hosté byli 
spokojeni, tudíž můžeme tuto akci hodnotit kladně. 
 
Připravujeme 
 
Po dlouhé přestávce z důvodu rekonstrukce Kulturního domu budou 
pokračovat pravidelné besedy Klubu důchodců každé třetí úterý v měsíci, 
tedy 19.2., 19.3., 16.4., 21.5., 18.6., 17.9., 15.10., 19.11. a 17.12.  
 
22.3.2013 se bude konat výroční schůze klubu. Při této příležitosti 
oslavíme MDŽ 
 
V měsíci dubnu připravujeme jako každý rok pro naše členy rehabilitační 
pobyt na Prostřední Bečvě. 
 
U příležitostí životních jubileí předáme dárek a blahopřání členům klubu. 
V letošním roce oslaví kulaté výročí jedenáct členů. 
 
Další akce budou průběžně doplňovány. 
 

Klub důchodců v Mošnově 
Alena Pagáčová 

 
 

Kronikářka obce Mošnov 
 

Jan Willisch, farář a léčitel v Mošnově 
 
V roce 1938 přišel do Mošnova  administrátor Jan Willisch. Měl německou 
národnost, protože se narodil 7. července 1903 v Drážďanech. Dne 
5.7.1927 byl  v Olomouci pověřen duchovní službou. Od 13. 8. do 30. 9. 
1927 působil ve farnosti Kujavy, od 1.10. 1927 do 14.8. 1930 v Krnově, od 
15.8.1930 do 31.7.1934 v Moravské Třebové, od 1.8.1934 do 30.9.1938 
byl farářem v Ostružné.  
Do funkce faráře v Mošnově byl uveden 9. prosince 1938, ale z obce byl 
vykázán 27. srpna 1940 na základě udání, že zakazuje svým žákům v 
hodinách náboženství zdravit Heil Hitler. Obec musel opustit do 24 hodin.  
Poté působil jako kaplan ve Starém Městě. Po jeho odchodu se v kostele  
nekonaly   mše.  Někteří věřící začali  navštěvovat kostel v Petřvaldě, jiní 
v Příboře. Farnost je spravována od té doby ze sousedního  Petřvaldu. Do 
Mošnova se Jan Willisch  vrátil  s podlomeným zdravím teprve 23. 1. 1946. 
Měl být odsunut do Německa, ale na přímluvu zdejších obyvatel, kteří 
intervenovali u ONV v Novém Jičíně, k tomu nedošlo.  
Olomoucký arcibiskup Josef Matocha jmenoval k 1. červnu 1952 kněze 
Willische za  zásluhy  čestným kanovníkem.    Z Mošnova definitivně 
odešel v červnu 1963 a poté působil až do roku 1974 jako farář v Příboře.  

Zemřel 31.10.1978 v Brně a pohřben byl 4.11.1978 v Lipníku nad Bečvou. 
  
Willisch byl člověk mimořádných léčitelských schopností a respektovaný 
bylinkář. Takovýto názor zastávalo mnoho z jeho současníků.  Ne však 
všichni. S léčitelskou praxí začal asi v roce 1933, zkušenosti získával od 
bylinkářů v Orlických horách i studiem odborných článků z oblasti 
medicíny. Po svém návratu do Mošnova v roce 1946 provozoval 
léčitelskou praxi na místní faře. Bylinky si objednával ve velkém 
zahradnictví v Letovicích u Prahy. Byly doručovány  v bednách 
ve speciálním vagónu na nádraží v Sedlnici, odtud byly přiváženy 
k Willischově skladu u fary a sáčkovány. Denně k němu docházely desítky 
nemocných. Pacienty přijímal v pracovně s velkým křížem, ustrojen byl 
civilně. Ovšem až po mši, kterou sloužil každé ráno v kostele. V roce 1947 
požádal Willisch ministerstvo zdravotnictví v Praze, aby mohl provádět 
léčení bylinami. Protože byla jeho žádost zamítnuta, chtěl s léčitelstvím 
skončit. Nemocní lidé jej ale stále navštěvovali, a proto léčil dále.  



 Zdravotní referát Krajského národního výboru v Moravské Ostravě 
požádal 25. 5. 1951  ONV v Novém Jičíně o podání zprávy, zda Willisch 
absolvoval nějaké lékařské zkoušky. Negativní odpověď byla na základě 
sdělení MNV v Mošnově zaslána na ostravský KNV 16. 6. 1951. Navíc se 
členové rady ONV jednomyslně postavili proti tomu, aby Willisch 
léčitelskou  
činnost vykonával. Zákaz činnosti ovšem nemohl ONV nařídit, protože 
nevydal ani povolení. 

Příjemný den Vám přejí členové redakční rady 
 

 
Ing. Martin Demel 
Jana Rabinská 
Michal Janíček 
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